

Referat af bestyrelsesmøde i HF Sønderbro tirsdag d. 9.7.19

Til stede: Benny, Rune, Claus, Winnie, Josefina, Dorthe og Niels (referent). Afbud: Katharina, Pernille

Dagsorden

1. Underskrive referat fra 11. juni 2019
2. Kommunikation - Opfølgning seneste møde
3. Nyt fra formanden, herunder indkomne ansøgninger
4. Nyt fra medlemmerne
5. Toiletskur 3. Plan for nyt skur og løsning her og nu
6. WIFI på pladsen
7. IT/Hjemmeside (adgang til hjemmeside/Internetforbindelse kontor)
8. Kontortid - Hvad er sket
9. Skraldepladser. Frivillige/Gårdmænds ansvarsfordeling
10. El-skrot – ideer til ny plads/placering
11. Generel status gårdanlæg, herunder opfølgning entreprenørarbejdet
12. Nyt fra ris/ros udvalget
13. Opfølgning fælles nyhedsbreve
14. Hunde. Løse og efterladenskaber
15. Forslag om flere bump på vejen
16. Forslag om hestegødning
17. Evt.

Kommunikation. Claus indledte mødet med, til ære for dem, der var forhindret til sidste møde, at gentage pointerne fra sidst: Vi skal blive bedre til at holde effektive møder, hvor vi taler respektfuldt og undgår at gentage os selv og hinanden. Hanne Josefina blev foreslået og valgt til ordstyrer, Niels til referent.

Nyt fra formanden. -Hjertestarter - Kim har tidligere søgt, men fået afslag. Vi kan selv købe en det koster 5-10.000 kr. Dorthe vil undersøge om vi kan få en gratis, ved at slå på, at der er mange turister, motionister og flere haveforeninger mm.

-Indkomne ansøgninger - Dette har sit eget punkt senere i dagsorden. Vi diskuterede generelt om nye initiativer.

Har vi råd? Vi har brug for overblik. I budgettet er der afsat ca. 12.000 kr., men det blev lavet før der var noget der hed Forandring.

Kan vi finde en generel holdning? Diskussion om at lukke for ansøgninger nu, om der skulle være en pulje, om retningslinjer i det hele taget. Vi er positive overfor forslag i hele denne sæson, hvor der er opstået så mange gode initiativer: Avis, yoga, Folkekøkken, osv. Vi diskuterede meget om vores økonomi i forhold til alle ansøgningerne. Vi kan ikke forudse, hvor mange ansøgninger der kommer i år. Hanne Josefina efterlyste et overblik over foreningens økonomi og det blev aftalt, at på næste møde vil Benny fremlægge en økonomistatus med forbrug til dato på de enkelte poster ift. budgettet.

Niels laver oplæg om model med retningslinjer til næste års ansøgninger.

-Citat indsat fra referat af 21.05.19. Under pkt. Ansøgninger:

"Vi tager fortsat mod ansøgninger resten af året, glæder os over alle forandringsinitiativerne."

-Årets have-m/k: Olfert er foreslået, og Olfert og Klaus er foreslået og Klaus er foreslået. Præmie uddeles ved 03.08.19 samtidig med præmiering af Årets Haver. Dette sker ved fest hos Købmand Siska. Siskas fest erstatter årets Sommerfest, der blev aflyst af festudvalget, da der ikke kunne skaffes frivillige nok.

Nyt fra medlemmerne: -Winnie: Skrevet til kommunen vedr. parkerede biler foran Flyvervej, som er vores brandvej. Kommunen har bedt om et kort over brandvejen. Rune laver kort til Winnie.

-Josefina: Slyngeleje mv. et tømte for den gamle købmands ting, de sidste reoler flyttes i den kommende weekend. Kompressor er doneret til foreningen og bliver stående.

Toiletskur 3 - plan for nyt skur. Folk er utrygge, gulv virker usikkert. Vedtaget at vi snarest lejer en toiletvogn for resten af sæsonen og lukker den gamle. Pernille har fundet tilbud til ca. 5.750/md + transport + tilslutning vand/afløb/el. Pernille og Josefina står for udførsel af planen.

Wifi på pladsen. Sørger Rune for.

IT/Hjemmeside (adgang til hjemmeside/Internetforbindelse kontor) Det går ikke at vi har en webadministrator der er væk i sommerferien. Men det er på den anden side dejligt, at Jørgen laver det store arbejde frivilligt.

Rune mødes med Jørgen og løser kalenderbookingssystemet.

Kontortid. Almindelige spørgsmål.

Skraldepladser. Frivillige/Gårdmænds ansvarsfordeling. Der er uklarhed over gårdmændenes arbejdsområde. Niels lave udkast og overblik over forventet timeforbrug til næste møde.

El-skrot – ideer til ny plads/placering. Diskussion om forskellige placeringsmuligheder: Bag toilet 1 er tilkørselsforhold ikke i orden. Placering overfor skralderum 2 vil betyde at lastbilen ville belaste ved at køre hele vejen rundt om haveforeningen. Derfor holder vi fast i den nuværende placering. Vi bygger et hegn foran og på venstre side mod indkørsel til Perlen. Niels snakker med konsulenten og fremlægger

plan.

Generel status gårdanlæg, herunder opfølgning entreprenørarbejdet. Niels gav status: Afventer møde med endelig aftale om hvad der skal færdiggøres/udbedres. Vi har betalt 90% af regningen. Niels aftaler møde med entreprenøren Kim og Rasmus tømmer. Vi vil gerne være så mange som muligt fra bestyrelsen. Benny kan ikke onsdag.

Nyt fra ris/ros udvalget. Opfølgende check mangler. Rune og Josefina går runden.

Opfølgning fælles nyhedsbreve. Medlemmernes mailadresser må ikke komme på en fremmed computer. Vi skal finde en anden løsning. Konklusion: Nyhedsbreve sendes kun til Forandrings-mailliste. Vi opfordrer, i avisen og opslag mv. de sidste til at melde sig på denne mailliste.

Hunde. Løse og efterladenskaber. Ser de samme mennesker lufte hund uden snor, selv om det er blevet påtalt. Formentlig svært at få kommunen til at opsætte standere med plastposer og hund i snor-skilte. Dorte køber skilte til at klistre op rundt omkring.

Forslag om flere bump på vejen. Folk kører for stærkt! Det støver! Flere bump? Nej, meget dyrt - 180.000 sidst. Lade være med at reparere vejen? Har fået henvendelse fra Kbh.s beredskab om at reparere, dårlige veje er generende for patienter, der bliver hentet, så det er ikke en "farbar vej"! Vejen er meget dårlig, specielt ude på højre side. Kjeld på Nokken står for vores veje - Claus tager fat i ham og beder ham gå i gang. Ikke flere bump i denne omgang. Kreative ideer til at få folk til at køre langsommere eftersøges! Dorte, Rune og Niels undersøger hvad andre har gjort.

Forslag om fælles hestegødning. Josefina snakker med gruppen om at finde et sted, der kan accepteres af de omkringboende.

Indkomne ansøgninger. (Dette punkt blev diskuteret flere gange og poppede op igen og igen på grund af uklarheder) (det blev endelig besluttet således):

Avis: Ansøger om 900 kr. til udgaven der udkommer lige nu. Dette blev bevilget. – Niels underretter.

Sønderbro Talks: 300 kr. til kaffe og småkager til 4 aftner i efteråret. Dette blev bevilget.

Fodboldkamp mod Prøvestenen: 2000 kr. Annoncering + forplejning til spillere. 2000 kr. Dette blev bevilget.

Cykeltur: Godt Initiativ. Vi beder om et mere klart budget før pengene kan udbetales.

Vi skal formulere retningslinjer for hvad vi støtter fremover. Niels kommer med oplæg.

Eventuelt. Winnie har bedt "hulebyggerne" nede på plænen at rydde op, smadret glas mv., det har de gjort.

Referent: Niels